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Overleg Strategisch Beraad eTD 31 

Datum & tijd  11 juni, 11.00u – 12.00u 

Auteur Féline van der Heyden (Secretaris) 

Aanwezigen Elly Plooij-van Gorsel (Voorzitter), Maurice van Erven (VNG), 
Willemijn Vlasman (KPN), Jacques Snel (Vz. Tactisch Beraad), 
Marcel Wendt (Digidentity), Rodrique Engering (KvK), Jos 
Schaffers (VvV), Hetty Lucassen (BZK), Michel van Loon 
(Logius), Féline van der Heyden (Secretaris Logius) 

Afwezigen - 

Classificatie Intern 

 

 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 

De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De volgende mededeling wordt 
gedaan: 

- Dit beraad is ingekort op basis van de agenda. Aansluitend is de Sessie Stelsel 
Toegang georganiseerd. 

 
 

 Verslag en besluitenlijst vorige bijeenkomst (Bijlage 2a en b) 
Ter vaststelling van het verslag en de besluitenlijst van het SB van 6 februari 2024. 
 
Aanpassingen en vragen naar aanleiding van het verslag: 

- Hetty Lucassen: Pag. 2, agendapunt 3: ‘GDI’ is aangepast naar ‘PGDI’ en ‘Notaris 
Paspoort’ is ‘Notaris Pas’. 

- In reactie op de vraag van Hetty Lucassen n.a.v. agendapunt 4: Het Jaarplan 
2024 is gepubliceerd en via Rogier van Dokkum voorgelegd aan de minister. Een 
link naar het gepubliceerde verslag stuurt de secretaris mee met dit 
conceptverslag. 

 
Met de bovenstaande aanpassingen is het verslag en de besluitenlijst hierbij 
vastgesteld. 
  

 
 Voortgang op de Wdo & Governance 

Mondelinge terugkoppeling van Hetty Lucassen (BZK) 
 
De voorzitter geeft het woord aan Hetty Lucassen. 
 
Hetty Lucassen: Twee maanden geleden is in de PGDI gesproken over het Stelsel 
Toegang. Daar zijn drie scenario’s geschetst:  
1) De oorspronkelijke plateauplanning. Logius heeft aangegeven dat dit niet haalbaar is. 

Bij de PGDI is de haalbaarheid zoals Logius heeft aangegeven besproken.  
2) (Ook bekend als Plan B) Kan het beheer van Stelsel Toegang elders belegd worden? 

Het Rijks Instituut voor Identiteitsgegevens (RVIG) geeft aan dit te kunnen doen, of 
een private partij kan hiervoor gevonden worden. Dit scenario wordt nog verder 
onderzocht. 

3) (Plan C) Door TVS te ontsluiten zou de zorg alvast overgestapt zijn op het nieuwe 
stelsel. De zorg wordt nu namelijk al ondersteund door TVS. Daarmee wordt het ook 
mogelijk voor anderen, bijv. gemeenten, om via TVS alvast aan te sluiten. Dit geeft 
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een versnelling t.o.v. het oorspronkelijke plan. Er wordt nu nagegaan of TVS dit kan 
dragen. 

In de PGDI van september staan deze plannen nogmaals op de agenda en wordt de 
richting bepaald. Ondertussen zijn er ook gesprekken met private partijen over 
mogelijkheden om te versnellen.  
 
Michel van Loon geeft aan dat hij uitkijkt naar de sessie van vanmiddag over het Stelsel 
Toegang waar de plannen nog verder toegelicht zullen worden. Op basis van de 
voorbereiding heeft hij goede verwachtingen. 
 
 

 Voortgang Tactisch Beraad 
4.1 Evaluatie Jaarplan 2024 (bijlage 4.1a en 4.1b) 
Ter informatie de eerste evaluatie van Jaarplan 2024 vanuit het TB. 

De voorzitter geeft het woord aan de secretaris.  
Feline van der Heyden licht toe dat de evaluatie van het Jaarplan 2024 aan de hand 
van de bijlagen vergemakkelijkt is. De eerste bijlage is een opsomming van de 
dossiers die aan het begin van het jaar prioriteit zijn gegeven. De voortgang op deze 
dossiers is aangegeven in de evaluatie. In het Tactisch Beraad zijn de dossiers 
eveneens besproken a.d.h.v. de Change & Release rapportage. De tweede bijlage is 
een opsomming van de acties die in het plan zelf staan beschreven. Voor elk van 
deze acties is vóór bespreking in het TB input opgehaald. In de definitieve evaluatie 
(bijlage 4.1b) is de input aangevuld met de opmerkingen vanuit het TB. 
 
Jacques Snel vult aan dat door middel van deze evaluatie een goed 
sturingsinstrument beschikbaar is voor het TB. Een evaluatie staat drie maal per jaar 
op de agenda en wordt tegelijkertijd besproken met de voortgang op alle dossiers in 
de vorm van de Change & Release rapportage.  
 
Maurice van Erven vraagt wat de reden is dat dossier ‘Dienstenhiërarchie’ (dossier 12 
op de lijst) geparkeerd staat. De secretaris vraagt dit na en stuurt hierover een 
bericht aan Maurice. 
 
 
4.2 Voortgang Tactisch Beraad 
Ter informatie. 
 
Er staan veel onderwerpen op de agenda van het TB, zelfs met de ontwikkelingen 
rond de Wdo waardoor een deel van de besluitvorming elders ligt. 
 
Een aantal belangrijke punten zijn: 
- Het aantal dienstverleners en middelen blijft groeien. In het TB is mede daarom 

gesproken over de mogelijkheid voor het toevoeging van leden die commerciële 
dienstverleners en intermediairs vertegenwoordigen. Er wordt gekeken naar 
potentiële leden die door achtergrond en ervaring ook voldoende kennis hebben 
over eHerkenning. 
Jos Schaffers geeft aan dat er een mogelijkheid is om een verzekeraar of bijv. 
SIVI aan te laten schuiven in het TB. Ook Marcel Wendt geeft aan dat bij SIVI 
voldoende kennis aanwezig is en zij mogelijk een bijdrage willen leveren aan het 
Afsprakenstelsel. De secretaris zal contact leggen en dit voorstel inbrengen op het 
TB van juni. 

- Er wordt regelmatig gesproken over Machine-to-Machine (M2M) en System-to-
System (S2S) oplossingen. Er wordt al gewerkt met dit soort oplossingen bij 
bijvoorbeeld het Kadaster, alhoewel leveranciers van eHerkenning hier nog wat 
haken en ogen aan zien en het Afsprakenstelsel dit niet beschrijft. Omdat er vraag 
is naar dit soort oplossingen wordt besproken hoe we dit op een goede en veilige 
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manier kunnen beschrijven en aanbieden. 
Rodrique Engering deelt hoe het voor de Kamer van Koophandel onmogelijk is om 
via eHerkenning te werken als er keer op keer door honderden medewerkers 
opnieuw ingelogd moet worden. Daarvoor zijn M2M oplossingen nodig. 
Jacques Snel neemt de vraag van Willemijn Vlasman mee naar het Tactisch 
Beraad: wat er nodig is om S2S/M2M-oplossingen versneld mogelijk te maken? 
Op het TB van augustus wordt de case van het Kadaster in het TB besproken om 
van te leren en mogelijkheden te bespreken. 

- Over Identificatie op Afstand wordt gesproken, naar aanleiding van een brief van 
de Rijksinspectie Digitale Infrastructuur (RDI). Zij geven aan dat door ontbreken 
van een heldere norm hierop niet getoetst kan worden. In een groep met experts 
wordt hierover gesproken en teruggekoppeld aan het TB. In eerste voorzichtige 
berichten lijkt het erop dat er mogelijkheden zijn voor het schrijven van een 
toetsbare norm voor in het Stelsel.  

- Het TB loopt aan tegen de beperkte mogelijkheid om te spreken over de Wdo en 
Stelsel Toegang. In elk beraad worden de leden geïnformeerd over de 
ontwikkelingen. Het zou fijn zijn als er in het TB meegepraat mag worden over 
deze onderwerpen. De toekomstige ontwikkelingen zijn van invloed op vele 
onderwerpen op de agenda en de (door)ontwikkeling van eHerkenning, waar 
M2M/S2S een voorbeeld van is.  
Hetty Lucassen geeft aan dat dit een belangrijk signaal is. Het is lastig te spreken 
over Stelsel Toegang tot het moment dat er keuzes zijn gemaakt en de 
ontwikkeling van een werkend stelsel in gang is gezet. Overigens zijn de 
leveranciers en verschillende dienstverleners betrokken bij andere overleggen 
waar wordt gesproken over Stelsel Toegang. 

 
Verder wordt er in het TB ook over andere onderwerpen gesproken. Deze onderwerpen 
zijn terug te lezen in de evaluatie.  
 
 

 Terugkoppeling uit eigen kring 
De leden geven een mondelinge terugkoppeling van relevante ontwikkelingen uit 
eigen kring. 

 
De Voorzitter geeft het woord aan een ieder die een terugkoppeling heeft uit eigen kring. 
 
Maurice van Erven: 
- VNG heeft gemeenten voorbereid op de komst van de Single Digital Gateway. Vanuit 

de Europese verplichting moeten gemeenten een aantal zaken online brengen. De 
VNG heeft geholpen door een aantal formulieren te ontwerpen als template. Alle 
gemeenten zijn nu verplicht om eIDAS te gaan gebruiken, waarvoor een handleiding 
en startpakket is gemaakt door de VNG. Aansluiten gaat via een 
eHerkenningsmakelaar. Als gemeenten online diensten aan ondernemers gaan 
aanbieden kunnen zij kiezen om ook eHerkenning te gaan gebruiken. In de 
communicatie aan gemeenten neemt Maurice het uitfaseren van 2FA mee. Hetty 
Lucassen complimenteert Maurice met de succesvolle aanpak, aangezien gemeenten 
massaal het advies van VNG volgen. 

 
Jos Schaffers: 
- Ook bij verzekeraars is Multi-factor authenticatie nog geen standaard. Door de 

Digital Operational Resilience Act (DORA) worden zij hiertoe gedwongen vanaf 17 
januari 2025. Door de implementatie van DORA kwam de volgende vraag naar 
boven: Zijn DORA en de Network and Information Systems Directive (NIS2) relevant 
voor het Afsprakenstelsel eHerkenning? 
Reacties: 
 Marcel Wendt geeft aan dat ook eHerkenningsleveranciers aan DORA moeten 

voldoen.  
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 Hetty Lucassen vult aan dat NIS2 organisaties verplicht om voldoende aan 
cybersecurity te doen, de verplichting geldt niet voor de uitgegeven middelen zelf, 
hoewel voor eHerkenning uiteraard alles wordt gedaan om het middel veilig en 
betrouwbaar te houden. Als organisatie moet je zelf verantwoording afleggen dat 
je aan NIS2 voldoet. Het inzetten van een betrouwbaar middel als eHerkenning 
neemt die verantwoordelijkheid niet weg. 

 Rodrique Engering vult aan dat een organisatie volgens NIS2 ook 
ketenverantwoordelijkheid heeft. 

De vraag van Jos Schaffers; of de Calamiteitenorganisatie 2.0, waar nu aan gewerkt 
wordt, moet voldoen aan NIS2, neemt de secretaris mee naar de werkgroep. Zij 
geeft hierover terugkoppeling aan Jos.  

- Er blijven veel vragen over gecombineerde dienstverlening voor verzekeraars; zorg- 
en pensioenverzekeraars gebruiken identificatie o.b.v. BSN, voor andere 
verzekeringen wordt het BSN niet gebruikt. Hiervoor is contact geweest tussen VvV, 
Hetty Lucassen en Mark Arts van BZK. Samen organiseren zijn in het najaar een 
sessie voor leden van de VvV die graag willen weten wat, wanneer verplicht wordt 
gesteld. 

 
Rodrique Engering: 
- De KvK werkt aan de verplichting van High Value Datasets (Europese wetgeving). 

Uiterlijk in februari moeten twee sets opgeleverd worden; ondernemersgegevens en 
jaarrekeningen. In de uitvoering zit een tegenstrijdigheid waarbij o.b.v. Wet 
Hergebruik Overheidsinformatie (Who) zo veel mogelijk gepubliceerd moet worden, 
terwijl dit tegelijkertijd AVG proof moet blijven. Hierover is de KvK in gesprek met 
BZK. 

- Per 1 januari 2026 moet informatie uit het handelsregister volledig kosteloos 
verstrekt worden. De financiële consequenties hiervan moeten nog worden 
uitgewerkt. Hierover is de KvK in gesprek met EZK. 

 
Michel van Loon:  
- Het beheerteam eHerkenning blijft werken aan de optimalisering van het beheer. Zo 

zijn er o.a. stappen gezet in het optimaliseren van communicatie, zowel in- als 
extern. Het TB wordt hierin meegenomen. 

- Het ontvlechten van het beheer vanuit Logius en het overdragen ervan aan de VeHa 
ligt op dit moment stil, omdat er wordt gewacht op duidelijkheid over de te nemen 
stappen richting het Stelsel Toegang. 

- De Migratie van Confluence naar de cloud is goed verlopen, maar leveranciers die 
ook in Confluence werken hebben wel gemerkt dat er wat issues zijn achteraf. De 
communicatie hierover had beter gekund en hier heeft het beheerteam van geleerd. 

 
Marcel Wendt: 
- Ook Marcel is betrokken bij de ontvlechting van het beheer, vanuit zijn 

betrokkenheid bij de VeHa. Hij vindt het goed dat het ontvlechten tijdelijk is 
stilgelegd. De implementatie van de Wdo laat namelijk langer op zich wachten dan 
gewenst. 

- Ter informatie: Duitsland heeft een aanbesteding gedaan waarbij de beste Wallet kan 
worden aangeleverd. Op dit moment zijn er nog zes partijen in de race. Zo hebben 
zij straks een goede Wallet voor lage ontwikkelkosten. 
Hetty Lucassen vult aan dat Europa ook een Wallet heeft gemaakt en die op GitUp 
(opensource site) geplaatst. Marcel Wendt geeft aan dat dit niet gebruikt wordt 
omdat de techniek achter de referentiearchitectuur enkele versies achterloopt en 
daarom niet goed genoeg is om te gebruiken. 

 
 

 Rondvraag 
 
Er zijn geen vragen. 
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 Afsluiting 
 
De voorzitter dankt alle aanwezigen voor de inbreng en sluit de vergadering. Het 
eerstvolgend SB is gepland in september en vindt plaats via Webex. 
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